



Weltkongress Gebäudegrün

World Congress of
Building Greening

www.bugg-congress2020.com

Information about the speaker / Informationen zum Referenten

Speaker / Referent Ursula Heinen-Esser

Vita / Vita Since 2018, Ursula Heinen-Esser has been the Minister for Environment, Agriculture, Conservation and Consumer Protection of the German state of North Rhine-Westphalia. For many years, the areas of environment and consumer protection have been at the centre of her work – and also close to her heart. From 2002 to 2005 she served as coordinator for consumer affairs and food safety at the CDU group in Federal Parliament; from 2007, she was Parliamentary Secretary, first at the German Ministry for Food, Agriculture and Consumer Protection, and from 2009 to 2013 at the German Ministry of the Environment. A significant part of her career has focussed on the storage of radioactive waste. From 2014 to 2016 she co-chaired the High Level Waste Repository Commission. She then went on to become managing director of BGE, a state enterprise owned by the Federal Government and tasked to manage the disposal of nuclear waste.

Ursula Heinen-Esser ist seit 2018 Ministerin für Umwelt, Landwirtschaft, Natur- und Verbraucherschutz in Nordrhein-Westfalen. Umwelt- und Verbraucherschutz sind Themen, für die sie sich seit vielen Jahren einsetzt – zunächst 2002 bis 2005 als Beauftragte der CDU-Bundestagsfraktion für Verbraucherschutz und Lebensmittelsicherheit, ab 2007 als Parlamentarische Staatssekretärin im Bundesministerium für Ernährung, Landwirtschaft und Verbraucherschutz und 2009-2013 in gleicher Funktion im Bundesumweltministerium. Ein weiterer Schwerpunkt ihres Werdegangs war die Lagerung radioaktiver Abfälle – 2014-2016 als Co-Vorsitzende der Kommission Lagerung hoch radioaktiver Abfälle und danach als Vorsitzende der Geschäftsführung der Bundesgesellschaft für Endlagerung.

**Contact data /
Kontaktdaten** Ministerium für Umwelt, Landwirtschaft, Natur- und
Verbraucherschutz des Landes Nordrhein-Westfalen
Schwannstr. 3, 40476 Düsseldorf
Telefon: 0211 / 4566 292, Telefax: 0211 / 4566 945,
E-Mail: ministerbuero@mulnv.nrw.de
Internetadresse: www.umwelt.nrw.de